
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VII скликання 

 

П Р О Т О К О Л  

 

27 січня 2016 року                         м. Черкаси                                              № 3

         

 

засідання постійної комісії обласної ради  

з питань екології, використання природніх ресурсів  

та ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій 

 

Всього членів комісій  -   13  

На засіданні присутні  -     8 

 

ПРИСУТНІ: 

Голова  комісії – Омаргалієв К.С. 

 

Члени комісії: Вусик В.М., Жмуд Ю.М., Копійченко В.П., Ніжніков В.М., 

Полозов В.О., Пошиваник М.М., Редько Р.В. 

 

ВІДСУТНІ члени комісії: Гура С.В., Морозюк М.О., Плічко Г.І.,                 

Рябошлик О.В., Чен В.Є.                            

                                                 

На засідання комісії запрошені:  

 

Довга 

Людмила Володимирівна 

- заступник начальника управління екології та 

природних ресурсів облдержадміністрації 

Карманнік 

Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального  

розвитку облдержадміністрації 

Клименко  

Тетяна Анатоліївна 

- директор державного архіву Черкаської 

області 

Криворучко 

Олександр Миколайович 

- директор Департаменту з питань цивільного 

захисту та оборонної роботи 

облдержадміністрації 

Озеран  

Сергій Анатолійович 

- перший заступник начальника управління 

Державної служби з надзвичайних ситуацій у 

Черкаській області    

Поліщук 

Іван Ілліч 

- інженер ТОВ «Новий світ-Агро» 

 



 

 

В роботі засідання взяли участь: голова обласної ради Вельбівець 

Олександр Іванович, перший заступник голови обласної ради Тарасенко 

Валентин Петрович, керівник штабу Громадського формування                           

«ОГФ «Черкаський Автомайдан» Кравець Юрій Михайлович.   

 

ПОРЯДОК  ДЕННИЙ: 

 

       1. Про обрання заступника голови постійної комісії. 

Омаргалієв  К.С. -  голова постійної комісії 

2. Про обрання секретаря постійної комісії. 

Омаргалієв К.С. -  голова постійної комісії 

3. Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської області 

на 2016 рік.  

Карманнік Р.В. 

 

- директор Департаменту регіонального  

розвитку облдержадміністрації 

4. Про стан виконання рішення обласної ради від 28.12.2010 № 3-9/VI   

«Про обласну програму забезпечення пожежної безпеки на 2011-2015 роки». 

Озеран С.А. 

 

- перший заступник начальника управління 

Державної служби з надзвичайних ситуацій 

у Черкаській області    

5. Про затвердження комплексної програми забезпечення техногенної та 

пожежної безпеки на території області, вжиття заходів щодо ліквідації 

наслідків можливих надзвичайних ситуацій та подій на 2016-2020 роки.  

Озеран С.А. 

 

- перший заступник начальника управління 

Державної служби з надзвичайних ситуацій 

у Черкаській області    

6. Про стан виконання рішення обласної ради від 24.07.2014 № 33-1/VI 

«Про комплексну програму функціонування та розвитку системи цивільного 

захисту області, забезпечення мобілізаційної готовності та мобілізації, 

створення регіонального матеріально-технічного резерву щодо попередження                 

і ліквідації надзвичайних ситуацій у мирний час та особливий період на                   

2014-2015 роки». 

Криворучко О.М. 

 

- директор Департаменту з питань цивільного 

захисту та оборонної роботи 

облдержадміністрації 

7. Про комплексну програму функціонування та розвитку системи 

цивільного захисту області, забезпечення мобілізаційної готовності та 

мобілізації, створення регіонального матеріально-технічного резерву щодо 

попередження і ліквідації надзвичайних ситуацій у мирний час та особливий 

період на 2016-2017 роки. 

Криворучко О.М. 

 

- директор Департаменту з питань цивільного 

захисту та оборонної роботи 

облдержадміністрації 

 



8. Про стан виконання рішення обласної ради від 15.02.2011 № 4-8/VI  

«Про програму створення обласного страхового фонду документації на                

2011-2015 роки». 

Клименко Т.А. 

 

- директор державного архіву Черкаської 

області 

9. Про затвердження Програми створення обласного страхового фонду 

документації на 2016 – 2020 роки.  

 Клименко Т.А. 

 

- директор державного архіву Черкаської 

області 

10. Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області. 

Довга Л.В. 

 

- заступник начальника управління екології та 

природних ресурсів облдержадміністрації 

11. Про надання погодження ТОВ «Новий світ-Агро» на користування 

ділянками надр з метою геологічного вивчення, у тому числі дослідно-

промислову розробку родовища прісних підземних вод в адмінмежах 

Городницької сільської ради Уманського району.  

Омаргалієв К.С. 

Поліщук І.І. 

- 

- 

голова постійної комісії 

інженер ТОВ «Новий світ-Агро» 

12. Про розгляд звернення Київського еколого-культурного центру щодо 

підготовки проекту рішення обласної ради про заборону санітарних рубок                         

в об’єктах природно-заповідного фонду. 

Омаргалієв К.С. 

 

 

-  голова постійної комісії 

 

13. Різне 

    

1.СЛУХАЛИ:  

Омаргалієва К.С., який запропонував обрати заступником голови 

постійної комісії Ніжнікова Володимира Миколайовича. 

           

ВИРІШИЛИ: обрати заступником голови постійної комісії обласної ради з 

питань екології, використання природніх ресурсів та ліквідації наслідків 

надзвичайних ситуацій Ніжнікова Володимира Миколайовича. 

 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

2.СЛУХАЛИ:  

Омаргалієва К.С., який запропонував обрати секретарем  голови 

постійної комісії Плічка Григорія Івановича. 

           

ВИРІШИЛИ: обрати секретарем голови постійної комісії обласної ради з 

питань екології, використання природніх ресурсів та ліквідації наслідків 

надзвичайних ситуацій Плічка Григорія Івановича. 

 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 



 

3.СЛУХАЛИ:  

Карманніка Р.В., який ознайомив членів комісії з проектом рішення 

«Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської області на 

2016 рік» та визначені програмою основними пріоритетними напрямами 

розвитку області у 2016 році. 

Текст проекту рішення та пояснювальної записки додається до 

протоколу (додаток 1). 

Доповідач зазначив, що проект програми враховує  комплекс заходів, 

спрямованих в значній мірі, на розвиток і модернізацію основних галузей 

виробничої та соціальної сфери, підвищення конкурентоспроможності 

економіки області, зниження енергозатрат виробництва, посилення 

соціального захисту населення, зниження рівня безробіття. Фінансування 

заходів і проектів Програми планується здійснювати за рахунок коштів 

Державного Фонду регіонального розвитку, державного та місцевих бюджетів 

у межах бюджетних призначень на відповідний рік, а також за рахунок коштів 

інвесторів, які залучаються до реалізації конкретних інвестиційних проектів та 

виконання програм, міжнародних фінансових організацій, інших джерел, не 

заборонених чинним законодавством. 

Виконання програми сприятиме перетворенню економіки області на 

більш конкурентоспроможну, за рахунок як прямих так і внутрішніх 

інвестицій у перспективні сектори, стимулювання розвитку підприємництва, 

ефективному використанню природних ресурсів, що в кінцевому результаті 

матиме позитивний вплив на підвищення експортного потенціалу місцевих 

виробників та освоєння нових ринків збуту продукції. 

 

В обговоренні взяли участь: Вельбівець О.І., Омаргалієв К.С.           

 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення та 

рекомендувати розглянути на сесії обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок додається до протоколу (Додаток 2). 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

4.СЛУХАЛИ: 

Озерана С. А., який поінформував членів комісії про стан виконання 

програми «Про обласну програму забезпечення пожежної безпеки на 2011-

2015 роки», затвердженої рішенням обласної ради від 28.12.2010 № 3-9/VI. 

Текст інформації додається до протоколу (додаток 3). 

 

В обговоренні взяли участь: Вельбівець О.І., Омаргалієв К.С. 

 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення та 

рекомендувати розглянути на сесії обласної ради. 

 



ВИРІШИЛИ: Висновок додається до протоколу (Додаток 4). 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

5.СЛУХАЛИ: 

Озерана С. А., який ознайомив членів комісії з проектом рішення                     

«Про затвердження комплексної програми забезпечення техногенної                           

та пожежної безпеки на території області, вжиття заходів щодо ліквідації 

наслідків можливих надзвичайних ситуацій та подій на 2016-2020 роки».  

Текст проекту рішення та пояснювальної записки додається до протоколу 

(додаток 5). 

 

В обговоренні взяли участь: Вельбівець О.І., Омаргалієв К.С. 

 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення та 

рекомендувати розглянути на сесії обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок додається до протоколу (Додаток 6). 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

6.СЛУХАЛИ: 

Криворучка О. М., який поінформував членів комісії щодо виконання 

«Комплексної програми функціонування та розвитку системи цивільного 

захисту області, забезпечення мобілізаційної готовності та мобілізації, 

створення регіонального матеріально-технічного резерву щодо попередження 

і ліквідації надзвичайних ситуацій у мирний час та особливий період на                   

2014-2015 роки» у 2015 році, затвердженої рішенням обласної ради від 

24.07.2014 № 33-1/VI. 

Текст інформації додається до протоколу (додаток 7). 

 

В обговоренні взяли участь: Вельбівець О.І., Редько Р.В., Омаргалієв 

К.С., Кравець Ю.М. 

 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення та 

рекомендувати розглянути на сесії обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок додається до протоколу (Додаток 8). 

 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

7.СЛУХАЛИ: 

Криворучка О. М., який ознайомив членів комісії з проектом рішення   

«Про комплексну програму функціонування та розвитку системи цивільного 

захисту області, забезпечення мобілізаційної готовності та мобілізації, 

створення регіонального матеріально-технічного резерву щодо попередження              



і ліквідації надзвичайних ситуацій у мирний час та особливий період на                  

2016-2017 роки». 

Текст проекту рішення та пояснювальної записки додається до протоколу 

(додаток 9). 

 

В обговоренні взяли участь: Редько Р.В., Омаргалієв К.С., Ніжніков В.М.,  

Жмуд Ю.М., Кравець Ю.М. 

 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення та 

рекомендувати розглянути на сесії обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок додається до протоколу (Додаток 10). 

 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

8.СЛУХАЛИ: 

Клименко Т.А., яка поінформувала членів комісії про стан виконання 

програми «Про програму створення обласного страхового фонду документації 

на 2011-2015 роки», затвердженої рішенням обласної ради від 15.02.2011                   

№ 4-8/VI. 

 Текст інформації додається до протоколу (додаток 11). 

 

В обговоренні взяли участь: Редько Р.В., Омаргалієв К.С. 

 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення та 

рекомендувати розглянути на сесії обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок додається до протоколу (Додаток 12). 

 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

9.СЛУХАЛИ: 

Клименко Т.А., яка ознайомила членів комісії з проектом рішення                    

«Про затвердження Програми створення обласного страхового фонду 

документації на 2016 – 2020 роки».  

 Текст проекту рішення та пояснювальної записки додається до протоколу 

(додаток 13). 

 

В обговоренні взяли участь: Редько Р.В., Омаргалієв К.С. 

 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення та 

рекомендувати розглянути на сесії обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок додається до протоколу (Додаток 14). 

 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 



 

10.СЛУХАЛИ: 

Довгу Л.В, яка ознайомила членів комісії з проектом рішення «Про 

території та об’єкти природно-заповідного фонду області» та відповіла на 

запитання депутатів.  

Текст проекту рішення та пояснювальної записки додається до протоколу 

(додаток 15). 

 

В обговоренні взяли участь: всі члени комісії, присутні на засіданні. 

 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення та 

рекомендувати розглянути на сесії обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок додається до протоколу (Додаток 16). 

 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

11.СЛУХАЛИ: 

Омаргалієва К.С., який ознайомив членів комісії з проектом рішення                

«Про надання погодження ТОВ «Новий світ-Агро» на користування ділянками 

надр з метою геологічного вивчення, у тому числі дослідно-промислову 

розробку родовища прісних підземних вод в адмінмежах Городницької 

сільської ради Уманського району».  

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 17). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

  Поліщук  І.І., який поінформував депутатів про діяльність ТОВ «Новий 

світ-АГРО», зокрема зазначив, що основними видами діяльності товариства є 

вирощування зернових культур (крім рису), бобових культур і насіння олійних 

культур, розведення великої рогатої худоби молочних порід, розведення 

свиней, виробництво цукру. В товаристві працює 75 осіб. 

 

В обговоренні взяли участь: Омаргалієв К.С., Редько Р.В.,                   

Копійченко В.П. 

 

Омаргалієв К.С. запропонував підтримати проект рішення та 

рекомендувати розглянути на сесії обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок додається до протоколу (Додаток 18). 

 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

12.СЛУХАЛИ: 

Омаргалієва К.С., який ознайомив членів комісії з листом Київського 

еколого-культурного центру та запропонував підтримати пропозицію щодо 



прийняття рішення обласної ради про заборону санітарних рубок в об’єктах 

природно-заповідного фонду. 

Текст листа додається до протоколу (додаток 19). 

 

В обговоренні взяла участь: Довга Л.В. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати пропозицію Київского еколого-культурного центру щодо 

прийняття рішення про введення мораторію на вирубку лісів у межах 

природно-заповідного фонду області. 

2. Доручити голові комісії Омаргалієву К.С. спільно з управлінням 

екології та природних ресурсів облдержадміністрації підготувати відповідний 

проект рішення для розгляду на засіданні постійної комісії. 

 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

   

13. РІЗНЕ: 

 

13.1. Про пропозицію Копійченка В.П. щодо виділення коштів з 

обласного бюджету. 

 

СЛУХАЛИ: Копійченка Володимира Петровича, який звернувся до депутатів               

з проханням підтримати клопотання голів Тальнівської районної адміністрації 

та районної ради щодо виділення коштів з обласного бюджету в сумі                         

250 тис. грн. для реалізації проекту з розчищення та впорядкування річки 

Гірський Тікич для покращення її екологічного та санітарного стану. 

Копія листа додається до протоколу (додаток 20). 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Підтримати пропозицію Копійченка В.П. щодо виділення коштів                  

з обласного бюджету для реалізації проекту «Розчищення та впорядкування 

річки Гірський Тікич в центральній частині м. Тальне Черкаської області» та 

рекомендувати розглянути можливість виділення коштів з обласного бюджету 

на засіданні постійної комісії  обласної ради з питань соціально-економічного 

розвитку, бюджету та фінансів. 

 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

13.2. Про пропозицію Редька Р.В. щодо ситуації в поселенні Орбіта 

Чигиринського району.  

 

СЛУХАЛИ: Редька Р.В., який після побаченого сюжету по телебаченню 

щодо умов проживання людей в поселенні Орбіта Чигиринського району, 

зокрема переселенців із Східних регіонів України, висловив стурбованість 

ситуацією та запропонував більш детально вивчити питання спільно з 



представниками відповідних органів виконавчої влади та місцевого 

самоврядування регіону.  

 

ВИРІШИЛИ: 

Доручити члену постійної комісії Редьку Роману Васильовичу:  

1. Вивчити питання щодо умов проживання громадян в поселенні Орбіта, 

що знаходиться в адмінмежах Рацівської сільської ради Чигиринського 

району, зокрема з’ясувати кількість населення, що там проживає, наявність 

об’єктів соціальної інфраструктури, транспортне сполучення з іншими 

населеними пунктами району, екологічну ситуацію.  

2. Про результати вивчення питання поінформувати членів постійної 

комісії на наступному засіданні.  

 

  „За“ -  8,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ – 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

 

 

 

 

Голова  комісії                                                                               К. Омаргалієв 

 

Заступник голови                                                                              В. Ніжніков  


